
ACTA PLENO DA SESIÓN ORDINARIA CELEBRADA POLO CONCELLO PLENO O DÍA 22 DE XULLO 
DO 2021.-

ASISTEN:

Sr. Alcalde:
Dn. Julio Ignacio Iglesias Redondo
Sres. Concelleiros:
Dna Ma Victoria Montenegro Paz.
Dna Olimpia Marcos García.
D. José Juan Vilar Rico.
Dna. Alma Beatriz Barrón Ferro.
Dna. Lucía Blanco García.
Dna. Noelia Montero Candal
D, Luis Cendán Fernández.

         D. Emilio Mesías Farías.
Dna. Cristina Cadena Freire
D. José Manuel Cendán Fernández

ASISTENCIA TELEMATICA
D. Marcos Carballo Sarmiento.
D. José Manuel Cendán Fernández
Dna. Josefina Martínez Martínez

        
Sr. Secretario
D. Manuel Larrosa Rodriguez

No  Salón  de  Sesións  da  Casa 
Consistorial do Concello de Ares, sendo as 
doce horas e quince minutos do día vinte e 
dous de xullo do dous mil vinte e un, previa 
convocatoria e citación ó efecto, reúnese o 
Concello  Pleno  en  sesión  ordinaria  e 
primeira convocatoria, baixo a Presidencia 
do  Sr.  Alcalde-Presidente  D.  Julio  Ignacio 
Iglesias Redondo, con asistencia presencial 
e  telemática dos Sres.  Concelleiros  que ó 
marxe  se  relacionan,  actúa  como 
Secretario D. Manuel Larrosa Rodriguez.

Aberta a sesión pola Presidencia, entrase no estudo e discusión dos asuntos incluídos na Orde  
do Día, adóptense polo Concello Pleno os seguintes acordos:

Punto núm.1.- Ratificación cambio de data celebración sesión ordinaria.

Sometida a votación a “Ratificación cambio de data celebración sesión ordinaria” o 

Concello Pleno por unanimidade, 13 votos a favor (7 PSdeG-PSOE, 1 de NAL, 2BNG, 3PP) 

acorda prestar a súa aprobación. 

Punto num. 2.- Aprobación se procede das actas de:
 31 de maio de 2021
 17 de xuño de 2021

Sometida a votación a aprobación das actas correspondentes a “sesión do dia 31 de 
maio de 2021 e 17 de xuño de 2021”, o concello pleno por unanimidade, 13 votos a favor (7 
PSdG-PSOE, 1 NAL, 3PP, 2BNG) acorda prestar a súa aprobación.

Punto núm.3.- Dar conta de:
 PMP segundo trimestre 2021
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 Morosidade segundo trimestre 2021.

Dáse  conta  do  PMP  e  Morosidade  segundo  trimestre  de  2021,  que  a  continuación  se 
transcribe:

DETALLE DEL INFORME PMP

[1]. Ares

Ratio operaciones pagadas: 32,54

 Importe pagos realizados: 1.377.058,69€ 

Ratio operaciones pendientes: 39,18

Importe pagos pendientes: 109.510,42€ 

PMP:

PMP Global:

Importe pagos realizados: 1.377.058,69€

 Importe pagos pendientes: 109..510,42€ 

PMP: 

Pagos realizados durante o primeiro trimeste trimestre: 

Dentro do período legal de pago: 1.069.771,38€

Fóra do período legal de pago: 309.332,69€

Facturas ou documentos xustificativos pendentes de pago ao final do trimestre:

Dentro do período legal de pago: 177.547,26€

Fora do período legal de pago: 73.186,17€

Concello pleno dáse por enterado 

Punto núm.4.- Aprobación expte. Modificación de créditos “suplemento de crédito”

Dáse conta da proposta da Alcaldía da modificación de créditos de data 15 de xullo de 2021, do 
seguinte teor literal:

MEMORIA DA ALCALDÍA DA MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS PROPOSTA

MEMORIA XUSTIFICATIVA DE ALCALDÍA
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De  conformidade co artigo 37.2 do  Real  Decreto 500/1990,  de  20  de  abril,  redáctase a 
presente  MEMORIA  XUSTIFICATIVA  da  necesidade  da  aprobación  do  expediente  de 
modificación de créditos por concesión de suplemento de crédito.

A  modificación  de  créditos  proposta  como expediente  de  modificación  de  créditos  do 
Orzamento núm.  2021/5, adopta a modalidade de concesión de suplemento de crédito. 
Devandita modificación, en canto aos gastos propostos, corresponde ao seguinte detalle:

Nº DESCRIPCION PARTIDA IMPORTE

1 Abast. Auga. Renov. Tub. E  outras 1 6 1. 6 1000 1.095.000,00

2 Exp. Compra terreos 453.6000 1 293.152,40

3 Alumeado público 165.61000 70.000,00

4 Maquin. E Utillaxe 453.62300 50.000,00

5 Inversións en terrees 453.61000 270. 138,31

6 Urb. Proxectos 151.62700 67.602 ,85

7 Exp. EDAR 161.60001 25.000,00

8 Elem. Transporte 453.6240 0 10.000,00

9 Sguridade. Maq. E Utillaxe 132.62300 4.000,00

10 Parques e Xard. Invers. 1 7 1.61000 15.004,00

11 Parques e Xard. Maquin. 171.62300 14.000,00
12 Jnversións en terrees 453.61001 186.102,44

TOTAL 2.100.000,00

Visto que existe a posibilidade de financiar devandito gasto con amiores ingresos con cargo a 
préstamo RD-L 2/2004 e Decreto 500/1990, Segundo o seguine detalle:

PARTIDA DESCRICIÓN EUROS

911,00 Préstamo 500-0211-017659/9     2.100.000,00

TOTAL                    2.100.000,00

A modificación proposta xustificase, de acordo co artigo 37.2 do Real Decreto 500/1990, en:

 O carácter específico e determinado do gasto a realiar e a imposibilidade de demóralo  
a exercicios posteriores.

 A inexistencia no estado de gasto do Orzamento de c´redito destinado a esa finalidade 
específica, en caso de crédito extraordinario ou ben a insuficiencia do saldo de crédito 
non comprometido na partida corresondente, en caso de suplemento de crédito. Dita  
inexistencia  ou  insuficiencia  de  crédito  deberá  verificarse  no  nivel  no  que  estea 
establecida a vinculación xurídica. 

 Se o medio de financiamento correspondentse con novos ou maiores ingresos sobe os  
previstos,  que o resto de ingresos  veñen efetuándose con normalidade,  salvo que 
aqueles teñan carácter finalista.

 A insuficiencia dos medios de financiamento previsto no artigo 36.1 do Real Decreto 
500/1990.
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Dáse  conta  do  informe  do  Secretario-Interventor  de  data  22  de  Xuño  de  2021  que  a 
continuación se transcribe:

Disposición transitoria

En cumprimento do establecido no artigo 3.3.a) do Real Decreto 128/2018, de 16 de marzo, 
polo que se regula o Réxime Xurídico dos funcionarios de Administración Local con Habilitación 
de Carácter Nacional, emito o seguinte,

INFORME

PRIMEIRO.  Cando  deba  realizarse  algún  gasto  que  non  poida  demorarse  até  o  exercicio 
seguinte e para o que o crédito consignado no Orzamento vixente resulte insuficiente ou non  
ampliable, o Presidente da Corporación ordenará a incoación do expediente de concesión de 
suplemento de crédito.

Para o caso excepcional de que o suplemento de crédito se destine a gastos correntes e 
quixésese financiar cunha operación de crédito, o Pleno, por maioría absoluta, deberá declarar  
expresamente que devanditos  gastos son necesarios  e urxentes e  a operación de créditos  
deberá reunir as condicións sinaladas no artigo do Texto Refundido da Lei  Reguladora das  
Facendas Locais, aprobado polo Real Decreto Lexislativo 2/2004 de 5 de marzo.

SEGUNDO. A Lexislación aplicable vén determinada por:

— Os artigos 169, 170, 172 e 177 do Texto Refundido da Lei Reguladora das Facendas  
Locais, aprobado por Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo.

— Os artigos 34 a 38 do Real Decreto 500/1990, de 20 de abril, polo que se desenvolve o  
Capítulo I, do Título VIN, da Lei 39/1988, de 28 de decembro, Reguladora das Facendas 
Locais, en materia de orzamentos.

— O artigo 3 da Lei  Orgánica 2/2012,  de 27 de abril,  de Estabilidade Orzamentaria e 
Sustentabilidade Financeira.

— O  artigo  16.2  do  Regulamento  de  Desenvolvemento  da  Lei  18/2001,  de  12  de 
decembro,  de  Estabilidade  Orzamentaria,  na  súa  Aplicación  ás  Entidades  Locais, 
aprobado por Real Decreto 1463/2007, de 2 de novembro.

— O Regulamento (UE) Núm. 549/2013 do Parlamento Europeo e do Consello, de 21 de 
maio de 2013, relativo ao Sistema Europeo de Contas Nacionais e Rexionais da Unión 
Europea (SEC-10).

— O artigo 22.2.e) e o 47.2 da Lei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora das Bases do Réxime 
Local.

— A  Orde  EHA/3565/2008,  de  3  de  decembro,  pola  que  se  aproba  a  estrutura de 
orzamentos das entidades locais.

— A Orde HAP/2105/2012, de 1 de outubro, pola que se desenvolven as obligación de 
subministración de información previstas na Lei Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de  
Estabilidade Orzamentaria e Sustentabilidade Financeira.

— O  artigo  28.j)  da  Lei  19/2013,  de  9  de  decembro,  de  transparencia,  acceso  á 
información pública e bo goberno.
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— O artigo 4.1.b) 2º do Real Decreto 128/2018, de 16 de marzo, plo que se regula o 
réxime xurídico dos funcionarios de Administración Local con habilitación de crácter 
nacional.

TERCEIRO.- O órgano competente para a súa aprobación e o Pleno da Corporación, Segundo os 
artios 22.2.e) da lei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora das Bases do Réxime Local, e 177.2 do 
Texto refundido da Lei Reguladroa das Facendas Locais, aprobado por Real Decreto Lexislativo 
2/2004, de 5 de marzo, sen que sexa exixible un quorum especial.

No  entanto,  no  caso  de  que  a  modificaciónde  crédito  para  gastos  corresntes  financiase 
mediante unha operación de préstamo das previstas no artigo 177,5 do Texto Refundido da Lei  
Reguladora das Facendas Locais, aprobado por Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo,  
sera necesario acordo Plenario adoptado por maioría absoluta Segundo o disposto no artigo 
47.2 da lei 7/1985, de 2 de abril, reguladora das Bases do Réxime Local.

CUARTO.- De acordo co artigo 177 do Texto Refundido da Lei Reguladora das Facends Locais,  
aprobado por real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, son de aplicación aos expedients  
de  concesión  de  suplemento  de  crédito  e  de  suplemento  de  crédito  as  normas  sobre 
información, reclamación e publicidade dos orzamentos a que se refire o artigo 169 desta Lei.

Por tanto, a aprobación inicial deses expedients exporase ao public, previo anunico no  
Boletín Oficial  da  Provincia  ou,  no seu caso,  da  Comunicade Autónoma Uniprovincial,  por  
quince días, durante os cles os interesados, Segundo o artigo 170 do Texto Refundido da Lei  
Reguladora das Facendas Locais,  aprobado por Real  Decreto Lexislativo 2/2004,  de marzo,  
poderán examinalos e presentar reclamacións, polos motives sinalados no citado artigo.

Así mesmo, definitivamente aprobado, o expediente sera inserido no Boletín Oficial da 
corporación, se otivese,  e,  resumido por capítulos,  no da Provincia ou no seu caso, no da 
Comunidade Autónoma Uniprovincia.

QUINTO.- A súa vez débese ter en conta que, Segundo o artigo 16 da Orde HAP/2105/2012, de 
1  de  Outubro,  pola  que  se  desenvolven  as  obligacións  de  Estabilidade  orzamentaria  e  
Sustentabilidade  Financeira,  antes  do  ultimo  día  do  mes  seguinte  á  finalización  de  cada 
trimester  do  ano débese  remitir  a  información  actualizada  dos  orzamentos  en  execución,  
incorporadas as modificaicons orzamentarias xa tramitadas /ou as prvistas tramitar atá final de  
ano, e das previsions de ingresos e gastos das entidades suxeitas ao Plan xeral de contabilidade 
de Empresas ou ás súas adaptacións sectoriais, e os eus estaos complementarios.

SEXTO.- O procedemetno a seguir sera o seguine:

A. Ante  a  existencia  de  gasto  corrente  para  os  que  o  crédito  consignado no  vixente 
Orzamento  da  Corporación  é  insuficiente  e  non  ampliable,  instouse  mediante 
providencia de Alcaldía a iniciación dun expediente de modificación de c´reditos baixo 
a modalidade de suplemento de crédito, con cargoa operacións de crédito.

B. Ao expediente unirase una Memoria explicative na que se xustifique a aprobación do 
suplementos de cr´dito para financiar gastos correntes por medio dunha operación de 
créditos.
Deberá de xustifivarse tamén a insuficiencia dos mdios de financiamento previstos no 
artigo 36.1 do Real Decreto 500/1990, de 20 de abril.
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C. Así mesmo, de conformidade ccos artigos 177.2 do Texto Refundido da Lei Reguladora 
das Facendas Locais, e o artigo

D. A tenor do artigo 177.2 do Texto Refundidoda Lei Reguladora das Facendas Locais,  
serán  de  aplicación  as  mesmas  normas  sobre  información,  reclamación  e 
publicidadeprevistas  no  artigo  169  do  citado  texo  legal,  para  a  aprobación  dos 
Orzamentos.

No entanto, o acordo Plenario para adopter esta modificación esixirá maioría absoluta 
tal e como dispón o artigo 177.5 do Texto Refundido da Lei Reguladora das Facendas  
Locais, aprobado por Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo.

Por tanto, aprobado inicialmente o expediente polo Pleno da Corporación medinte 
acordo adoptado por maioría absoluta, exporase ao public, prvio anunciono Boletín 
Ofial da Provincia, por quince días, durante o scales os interesados poderán examinalo  
e presentar reclamacións ante o Pleno.

Se durante este period non se presentasen alegacións polos interesados, entenderíase 
que a modificación de crédito fi definitivamente aprobada, en caso contrario, o Pleno 
disporá dun prazo dun mes pra resolver as alegacións presentadas.

E. Aprobado definitivamente polo Pleno da Corporación mediante acordo adoptado por 
maioría absoluta, o expediente sera inserido no Boletín Oficial da Corporación, se o 
tivese, e, resumido por capítulos, no da Provincia, ou no seu caso, no da Comunidade  
Autónoma Uniprovincial.

SÉTIMO.  Contra  a  súa aprobación,  en virtude  do disposto no artigo 171 do Real  Decreto  
Lexislativo  2/2004,  de  5  de  marzo,  os  interesados  poderán  interpor  directamente  recurso 
contencioso-administrativo na forma e prazos establecidos nos aritos 25 a 42 da Lei 29/1998, 
de 13 de xullo, Reguladora de devandita Xurisdición.

Sen prexuízo diso, a interposición de devandito recurso non suspenderá por is soa efectividade 
do acto ou Acordo impugnado.

OITAVO. Por outra banda, de acordo co establecido no artigo 177.6 do Texto Refundido da Lei  
Reguladora das Facendas Locais, os Acordos das Entidades Locais que teñan por obxecto o  
suplemento  de  crédito  en  casos  de  calamidades  públicas  ou  de  natureza  análoga  de 
excepcional interese xeral, serán inmediatamente executivos, sen prexuízo das reclamacións 
que contra  os  mesmos promovésense,  as  cales  deberán sustanciarse  dentro dos oito  días 
seguintes á presentación entenderánse desestimadas de non notificarse a súa resolución ao 
recorrente dentro do devandito prazo.

Sr. José Juan Vilar Rico abandona o pleno sendo as 12:27h.

Sometida a votación a  “Aprobación expte. Modificación de crédito, suplemento de 
crédito” o concello Pleno por  7 votos a favor (6 PSdG-PSOE, 1 NAL) e 5 abstencións (2BNG, 
3PP) acorda prestar a súa aprobación.

Punto núm.5.- Aprobación conta xeral 2020

Dáse conta da memoria do exercicio 2020, do seguinte teor literal:
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MEMORIA DEL EJERCICIO 2020

Organización

El Ayuntamiento de ARES tiene u11,a población según el padrón obtenido del ejercicio 2020 de  
5858 habitantes, siendo su superficie  de 18 Km  cuadrados,  lo cual supone  una  densidad  de 
pobladón  de 325,44  habitantes  por  Km  cuadrado.

El  municipio  está  dentro  de  la  comarca  de  Ferrolterra,  siendo  su  principal  sector  de 
actividad turistica. 
En el municipio están dadas de alta 113 Licencias de actividad económica, dispone de 1 
guardería, 1 escula de Educación Primaria y 1 Instituto de Educación Secundaria.

Las principales Fuentes de ingresos de la entidad son:

a) Ingresos ordinaries
Tributos                       34%
Transferencias de otras administraciones   25%
Tasas y precios públicos          25%
Subvenciones finalistas a serivcios          11%
Otros ingresos           0%

b) Ingresos finalistas para inverisones (imortes reconocidos durante el ejercicio)
P´restamos a largo plazo           0%
Subvenciones de capital           9%
Alineación de inversions           0%
Contribuciones especiales           0%

De los ingresos ordinaries se ha destinado un 85%a satisfacer los gastos ordinaries no  
financieros  del  ejercicio,  otro  5%  a  satisfacer  las  obligaciones  derivadas  del  
endeudamiento financier, restando un 11% como a recursos generados netos durante el  
ejercicio.

El  Ayuntamiento  está  organizado en 7  concejalías,  una de  ellas dirigida por  el  propio  
Alcalde,  3  concejales  tienen  dedicación  exlcusiva  y  uno  parcial  en  sus  funicones  
municipals. El número medio de personal contratado en el ejercicio liquidado es de 18 
funcionarios y 78 empleados laborales.

El Ayuntamiento no dispone de Organismo ni de Entes dependientes.

El sistma contable es el adaptado a la Instrucción de Contabilidada para la Administración  
Local (ICAL) en el modelo NORMAL.

Gestión indirecta de servicios púilicos

Las competencias y los servicios que presta el AYUNTAMIENTO son:

Servicios obligatorios

El  AYUNTAMIENTO  presta  los  siguientes  serv1c1os  obligatorios:  alumbrado  público,  
recogida y tratamiento de residuos,  limpieza viaria,  limpieza de playas, abastecimiento  
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domiciliario de agua potable, jardines y zonas verdes, cementerio, bibl oteca, mercados, 
transporte público, protección civil y brigada de obras.

Servicios voluntaries

Como servicios complementarios, el AYUNTAMIENTO también   presta,  .entre   otros,   los 
siguientes:   guarderías, servicios deportivps e instalaciones deportivas.

La mayoría de estos serv1c10s son prestados de manera directa por el AYUNTAMIENTO. 
No obstante, la limpieza viaria, así como el abastecimiento domiciliario de agua potable  
son prestados mediante concesión de servicios.

El abastecimiento de agua potable es prestado por el concello desde el 1  de enero del  
2014.

La limpieza viaria la realiza SERVl IO DOS CONCELLOS GALEGOS, S.L.U. Supone un coste  
anual  de  239.409,98  euros,  realizando  el  servicio  sin  ninguna  aportación  de  bienes 
públicos. La concesión se inició en el año 2011 y tiene una vigencia hasta el 2026.

La recaudación de tributos se gestioba directamente en periodo voluntario: el impuesto  
sobre  construcciones  y  las  tasas  y  precios  públicos.  Mientras  que  ha  delegado en  el  
Organismo  de  Recau  ación  Provincial,  la  gestión  en  voluntaria  del  resto  de  tributos  
municipales  y  la  gestión  en  vía  ejecutiva  de  la  totalidad  de  tributos  municipales.  La 
retribución por su gestión se ha establecido en el x% de la recaudación en vía voluntaria Yj 
la totalidad del importe del recargo de apremio para los ingresos en vía ejecutiva.

3. Bases de presentación de las cuentas.

Los Principios Contables utilizados para la elaboración de estas cuentas anuales son las  
recogidas  n  la  Instrucción  de  Contabilidad  Local,  Orden  HAP/1781/2013  de  20  de 
septiembre.

4. Normas de valoración

El inmovilizado material son los activos tangibles, muebles e inmuebles que posee a la  
entidad para su uso en la producción o suministro de bienes y servicios o para sus  
propios propósitos administrativos. Se espera que tengan una vida útil mayor a un 
año.

Las inversiones en bienes del inmovilizado material se valoran a su coste. Eso es el "precio  
de adquisición", incluidos los impuestos indirectos no recuperables asociados a la compra, 
los costes de !a adquisición directamente relacionados con la compra y los de puesta en  
funcionamiento, en su caso.

Con carácter general, los elementosI del inmovilizado  material se valoran a su coste, más 
los  desembolsos  posteriores,  menos  la  amortización  acumulada  y  las  correcciones 
valorativas por deterioro.
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Los elementos que integran el inmovilizado material, con excepción de los terrenos, son objeto 
de amortización sistemática por el método lineal en función de la vida útil estimada de cada 
uno de ellos.

Las  inversiones  inmobiliarias  son  inmuebles  (terrenos  o  edificios)  que  se  tienen  para 
obtener rentas, plusvalías o ambas, a través de su arrendamiento o enajenación, sin que 
sea ninguna de estas una finalidad de la entidad. Y en todo caso, todos aquellos que no se 
puedan  considerar  inmovilizado.  A  estas  inversiones  se  les  aplican  los  criterios  de 
valoración del inmovilizado material.

El inmovilizado intangible son los bienes intangibles y derechos susceptibles de valoración 
económica  de  carácter  i:;io  monetario  y  sin  apariencia  física  que,  cumpliendo  las 
características de permanencia en el tiempo y utilización en la producción de bienes y 
servicios, o constituyendo una fuente de recursos de la entidad, son identificables.

Las inversiones en bienes del  inmovilizado intangible se valoran a su coste. Este es el  
"precio de adquisición", incluidos los impuestos indirectos no recuperables asociados a la  
compra,  los  costes  de  adquisición  directamente  relacionados  con  la  compra  y  los  de 
puesta en funcionamiento, en su caso, o el "coste de produción” en aquellos que han sido 
resultado de trabajos propios.

Con character general, se valoran a su coste, más los desembolsos posteriores, menos la 
amortizacion acumulada y las correcciones volorativas por deterioro.

Los  elementos  que  integran  el  inmovilizado  intangible  seran  objeto  de  amortización 
sistemática por el método lineal en función de la vida útil estimada de cada uno de ellos.

No constan en el balance existencias qeu deban valorarse de acuerdo con la Instrucción de 
Contabilidad vigente.

La clasificación entre corto y lartgo se realize teniendo en cuenta el plazo previsto para el  
vencimiento, enajenación o cancelación de las obligaciones y derechos. Se considera largo  
plazo cuando es superior a un año contado a partir de la fecha de cierre del ejercicio.

En el ejercicio 2020 se ha procedido a dicha reclasificación en la deuda (préstamos) de las 
diferentes operaciones.

El  método seguido para dotar  las provisiones por  insolvencias es el  procedimiento de 
dotación global, por lo que a final de cada ejercicio se realize la estimación coincidente 
con el cálculo estima para los derechos de dudoso cobro que se recogen en el Remanente  
Líquido de Tesorería del ejercicio.

El ayuntamiento no tiene activos en estado de venta.

Dáse conta do informe de secretaría-intervención “Informe conta Xeral 2020” de data 20 de 
maio de 2021, do seguinte teor litaral:

De conformidade co establecido no artigo 200.1 do  Texto  Refundido da Lei  Reguladora de 
Facendas Locais aprobado por Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo, e  na Regra 88.1 
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da Orde EHA/4042/2004, de 23 de novembro, pola que se aproba a Instrución do Modelo 
Normal de Contabilidade Local, procedeuse a formar a Conta Xeral do exercicio económico de 
2020, en relación coa cal emítese o seguinte

INFORME CONTA XERAL 2020

PRIMEIRO. A Lexislación aplicable é a seguinte:

— Os artigos 22.2 e) e 116 da Lei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora das Bases do Réxime 
Local.

— Os  artigos  208  a  212  do  Texto  Refundido  da  Lei  Reguladora  das  Facendas  Locais 
aprobado por Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo.

— O artigo 119.3 da Lei 47/2003, de 26 de novembro, Xeral Orzamentaria.
— Os artigos 28 e 30 da  Lei  19/2013,  do 9 de decembro, de transparencia,  acceso á 

información pública e bo  goberno.
— As Regras 85 e seguintes da Orde EHA/4042/2004, de 23 de novembro, pola que se  

aproba a Instrución do Modelo Simplificado de Contabilidade Local.
— Resolución de 28 de xullo de 2006, da Intervención Xeral da Administración do Estado, 

pola que se recomenda un formato normalizado da conta xeral das entidades locais en 
soporte informático que facilite a súa rendición.

— Resolución de 30 de marzo de 2007, da Presidencia do Tribunal de Contas, pola que se  
fai público o Acordo do Pleno, de 29 de marzo de 2007, que aproba a Instrución que 
regula  o  formato  da  Conta  Xeral  das  Entidades Locais  en soporte  informático e  o 
procedemento telemático para a rendición de contas.

— A  Orde  EHA/3565/2008,  de  3  de  decembro,  pola  que  se  aproba  a  estrutura  de 
orzamentos das entidades locais.

— A  Orde  A  Orde  HAP/419/2014,  do  14  de  marzo,  pola  que  se  modifica  a  Orde 
EHA/3565/2008, do 3 de decembro, pola que se aproba a estructura dos orzamentos 
das entidades locais.

SEGUNDO. A Conta Xeral non se limita a ser o instrumento que teñen as Entidades Locais para 
cumprir esa obrigación formal de render contas, se non que constitúe o mecanismo que pon  
de  manifesto  a  xestión  realizada  nos  aspectos  económico,  financeiro,  patrimonial  e 
orzamentario; é dicir, é o instrumento que permite á Corporación e os administrados coñecer  
qué se fixo durante un exercicio orzamentario, permite controlar o uso e destino que se deu a 
un volume máis ou menos importante de fondos públicos; é, en definitiva, un mecanismo de 
control.

TERCEIRO. A Conta Xeral das Entidades Locais estará integrada por:
— A da propia Entidade.
— A dos seus Organismos Autónomos.
— As Contas das Sociedades Mercantís de capital integramente propiedade da mesma.

CUARTO.  A Conta Xeral da Entidade e a dos seus Organismos Autónomos está integrada por 
toda a documentación esixida pola Normativa vixente, segundo o detalle e o contido que se 
sinala a continuación:

A. Balance.
B. A Conta do resultado económico-patrimonial.
C. O estado de Liquidación do Orzamento.
D. A Memoria.
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Ás contas anuais da propia Entidade Local e de cada un dos organismos autónomos deberá  
unirse a seguinte documentación:

— Actas de arqueo das existencias en Caixa referidas a fin de exercicio.
— Notas ou certificacións de cada entidade bancaria dos saldos existentes nas mesmas a 

favor  da  entidade  local  ou  do organismo autónomo,  referidos  a  fin de  exercicio  e 
agrupados por nome ou razón social da entidade bancaria.

— En  caso  de  que  o  Pleno  da  Corporación  así  o  establecese,  á  Conta  Xeral 
acompañaranse os estados integrados e consolidados das contas que determinase.

QUINTO.  Achégase ao presente informe de Intervención, o Balance, a Conta do Resultado  
económico-patrimonial,  o  Estado  de  liquidación  do  Orzamento  e  a  Memoria,  segundo  os 
Modelos  e  co  contido  regulado  na  a  Cuarta  parte  «Contas  Anuais»  do  Anexo  da  Orde 
EHA/4041/2004, de 23 de novembro, pola que se aproba a Instrución do Modelo Normal de 
Contabilidade Local.

Esta documentación poderá ser presentada en soporte informático tal  e como establece a  
Resolución de 28 de xullo de 2006, da Intervención Xeral  da Administración do Estado, polo 
que se recomenda un formato normalizado da conta xeral das entidades locais en soporte 
informático, que facilite a súa rendición e a Resolución de 30 de marzo de 2007, da Presidencia  
do Tribunal de Contas, pola que se fai público o Acordo do Pleno, de 29 de marzo de 2007, que 
aproba a  Instrución que regula  o formato da Conta  Xeral  das entidades locais  en soporte  
informático e o procedemento telemático para a rendición de contas.

De acordo con todo elo, e unha vez que foi examinada a Conta Xeral do  exercizo 2020 así  
formada, por esta Intervención Xeral emítese informe favorable sobre o seu contido, forma e  
tenor, aos fins e efectos previstos polo artigo 212 do  Texto Refundido da Lei Reguladora das 
Facendas Locais aprobado por Real Decreto Lexislativo 2/2004, de 5 de marzo.

Cumpre insistir que nos termos das reglas 102.4 da Orden EHA/4041/2004, de 23 de novembro 
(Instrucción do modelo normal de contabilidade local) “a aprobación da Conta Xeral é un acto  
esencial  para  a  fiscalización  de  esta  polos  órganos  de  control  externo,  que  non  require  a 
conformidade  coas  actuacións  reflectadas  nela,  nin  xera  responsabilidade  por  razón  das 
mesmas”.

De acordo con todo iso, e unha vez que foi examinada a Conta Xeral así formada, por esta  
Secretaría-Intervención Xeral emítese informe favorable sobre o seu contido, forma e tenor, aos 
fins e efectos previstos polo artigo 212 do Texto Refundido da Lei Reguladora das Facendas 
Locais aprobado por Real Decreto Lexislativo 2/2004, do 5 de marzo.

En Ares, a 20 de maio do 2021.
O Secretario,

Sometida a votación a  “Conta xeral 2020” o concello Pleno por  7 votos a favor (6 
PSdG-PSOE, 1 NAL) e 5 en contra (3PP, 2BNG),  acorda prestar a súa aprobación.

Punto núm. 6.- Resolución alegacións Ordenanza F. Estacionamento regulado.

Intervén o Sr. Alcalde manifestando que neste punto hai unha serie de alegacións a ordenanza  
de estacionamento, este ano a diferenza deste ano cinco zonas de aparcamento deixaron de 
ser azuis para ser brancas. O ano pasado o aparcadoiro da entrada era azul, e en todo o verán  
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aparcou un coche, e este ano e zona branca e xa houbo sesenta coches aparcados o anterior  
fin de semana.  No mazote era  todo zona  azul,  agora  son zoa  branca e  estas  cheos e  en 
consecuencia a ampliación nas zoas brancas no concello levou a restrinxir o uso de zoas verdes  
aos que pagan o IVTM no municipio como é en todos os concellos de España, as zoas para 
residentes son para os que pagan o IVTM no municipio, as brancas ao 55% e as zoas azuis 
baixaron ao 15%, o ano pasado as zoas azuis eran case un 25% este ano o baixamos ao 15% o  
meter  aparcadoiros  de  zoas  brancas  no  casco  urbano,  ninguén  pode  dicir  que  hai  unha 
situación complexa porque o 55% das prazas no casco urbano son libres, un 15% son azuis e  
están nas praias de Seselle, Raso e Chanteiro fundamentalmente, e efectivamente o 33% ou 
34% están nas rúas máis estreita, que quere vir aquí a praia aparca no aparcadoiro da entrada  
e en dous minutos está na praia e senón metese no Mazote o una Avda. de Mugardos que é 
zoa branca, senón na Avda. Paz no Porto e en consecuencia, creemos que é unha regulación 
ponderada e as alegación son as que se incluíron no expediente.

O Sr. Alcalde fai lectura das alegacións presentadas sinalando que están fora de prazo.

O Sr. Alcalde dálle a palabra ao voceiro do BNG.

Intervén o Sr. Mesías Farías sinalando que o que ven son tres cuestións básicas neste punto  
que o de que se trata e de aprobar a resolución das alegacións presentadas, para nós hai tres  
cuestións básicas,  hai  unha cuestión formal,  hai  unha cuestión de organización e hai  unha 
cuestión de publicación, de cómo se publicita.

Ao respecto da cuestión formal, hai unhas alegacións que están fora de prazo e loxicamente é  
unha cuestión formal, hai outras que non van ao detalle senón que son máis ben unha queixa e 
tamén son unha cuestión de formalidade non é unha alegación como tal pero o que si é de  
base de todas as alegación é o descontento, hai un descontento grande en todas e cada unha  
das alegacións presentadas, non tanto polo cumprimento desta ordenanza, senón realmente a  
súa aplicación do día a día das persoas que conviven resulta, si que é certo que moitas das  
alegacións,  algunha  en  concreto  dei  que  en  Ares  sempre  tratouse  ben  a  xente  que  tiña 
segunda residencia e nótanse como desprotexidos nesta nova ordenanza, nós votamos en 
contra da ordenanza porque entendíamos que tiña que ir precedida dun amplo estudo sobre a 
mobilidade no concello de Ares, algo que non se fixo, o que se fixo foi en cantas prazas se pode  
aparcar en Ares e onde poñemos poñer para que aparquen os de fora e onde imos poñer o  
aparcadoiro, pero realmente ese traballo que nos dixemos dende o primeiro momento que 
comezou a pandemia que era aproveitar a situación para crear ese verdadeiro traballo que 
está pendente en Ares que ten que ver coa mobilidade e iso non só afecta ao aparcadoiro 
senón tamén ao tema do tráfico, ao tema das rúas peonís e ao tema das terrazas (mal resolto  
por outra parte), trae como consecuencia ante esta falta de organización e claridade que haxa  
unha queixa bastante xeneralizada. Temos que dicir que hai moitas máis queixas no pobo das 
que se presentan, porque aquí as que se presentaron foron alegacións a ordenanza, pero voz  
populi hai máis queixas e iso coincidiu ademais nunha nefasta xestión das obras no centro que 
tivemos estes días que loxicamente as obras son necesarias, que non dicimos que non se fagan 
as obras, pero a xestión ao respecto do tráfico foi bastante caótico entón ben, realmente nós 
apoiamos  o espírito  de  todas estas  alegacións  e  dende logo  estamos  de acordo en  todas 
pasando por alto a cuestión formal que loxicamente non entran e polo tanto son rexeitadas.

Remata o Sr. Mesías Farías dando as grazas.

O Sr. Alcalde dálle a palabra ao voceiro do PP.
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Intervén o Sr. José Manuel Cendán Fernández manifestando que o ano pasado xa advertimos 
da situación do aparcadoiro da entrada, recordo que no pleno correspondente manifestei que 
había que poñer unha sinal e non cobrar e o único que se conseguiu foi que a xente deixe de 
vir a Ares e vanse a Cabañas e Mugardos polo tema do QR a xente de mediana idade non está  
con esas cousas, para tomar un viño e vir a comer vanse a Mugardos ou a Cabañas. Eu creo 
que pola situación que está a pasar a hostalería non era o momento de poñerse a facer todas  
esas cousas.

En Ares temos tres días puntuais onde se desborda o tráfico que son o día de Corpus, nas 
festas patronais e na feira mariñeira, eu creo que temos que convivir, mirar para outro lado e 
aproveitar que agora temos cinco policías que anden a pé e polo casco urbano o que é o  
centro que é de onde pode haber atascos a policía local que ande a pé e que xestione os  
problemas que poida haber. Eu creo que estas medidas si se da o caso como en Chanteiro, que 
houbo  xente  que  pediu  o  aparcadoiro  e  chegou  e  aparcadoiro  estaba  cheo,  iso  é  unha 
descoordinación  total  e  aínda  encima  multas  de  douscentos  euros,  eu  creo  que  é 
desproporcionado cando en Redes (que o gravamos o mesmo día que en Chanteiro) vimos que  
os coches estaban en todas as beirarrúas, o aparcadoiro cheo e aí mírase para outro lado.

Agora imos a dar conta das resolucións da Alcaldía e nos atopamos cunha serie de multas que  
a maioría delas son en Ares, Seselle e Chanteiro, nós pedimos que se para isto que se mire un  
pouco para outro lado e agora que hai cinco policías que anden un pouco a pé e que regulen  
un pouco o tráfico, creo que co aparcadoiro da entrada e co mazote, podemos xestionar o  
aparcamento de forma que cantos máis coches estean fora do casco urbano mellor.

En canto o aparcadoiro do casco urbano para residentes está claro que teñen que ter algunha 
vantaxe.

Despois, hai unha picaresca que se deu o ano pasado e este ano é igual que o que é residente e 
lle veñen os fillos o que fan e meter os coches dos fillos nos garaxes e os deles os deixan fora, 
para  todo hai  picaresca  e hai  un malestar  xeral  polo tanto,  o  mellor  e  estudalo pero  sen 
complicarnos a vida, o ano pasado Mugardos estaba cheo porque nós empezamos co QR e  
unha persoa de sesenta anos non está para iso, deberíamos de valorar iso, hai que mirar un  
pouco para outro lado, isto de acordo co de Redes porque sei que hai moita demanda de 
turismo e si a xente ten que aparcar nas beirarrúas pois se pasa, con que a xente poida saír da  
casa  suficiente,  pero  isto  hai  que  facelo  de  forma  xeneralizada,  non  se  pode  multar  en 
Chanteiro porque aparquen no casco de Chanteiro, senón molestan e non cortan o tráfico hai 
que pasar un pouco, si espantamos a quen deixa os cartos e é o único que temos porque aquí  
vívese do turismo e ademais é corto, este mes foi un desastre imos a mirar un pouco para 
outro lado. Nós estivemos de acordo en contratar cinco policías  pero que anden un pouco a 
pé  no  casco  urbano  a  horas  punta  de  11:00h  a  13:00h  da  tarde  que  é  cando  hai  máis  
movemento, senón imos a ter problemas porque a xente enfadase a min dóeme que a xente 
te diga que non vai vir a Ares, non podemos complicarlle a vida a xente que ven aquí e temos  
que mirar un pouco por esta situación.

En canto a vinculación do empadroamento coa do IVTM non é así, a lei non obriga a pagar o  
imposto no sitio no que estes empadroado.

Dende o meu grupo pedimos ao grupo de goberno que o meditedes e que miredes un pouco  
para outro lado, o verán e  corto, xa estamos a mediados de xullo,  nos quedan vinte días 
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máximo ata finais de agosto porque despois a xente escapa, é un esforzo que temos que facer  
entre todos.

Responde o Sr. Alcalde sinalando que isto urxe polo aforo das praias e porque moitos veciños  
de Ares que traballan mañá e tarde cando van ao mediodía a comer a casa tíñanse que ir sen 
comer porque non tiñan onde aparcar, e logo efectivamente polos abusos que vemos. Por 
exemplo, o ano pasado dous ou tres días a maquinaria de desbroze non puido saír porque  
deixaban os coches aparcados diante dos tractores,  xente que quere saír  da súa casa cun 
carrito de bebe ou unha cadeira de rodas e ten o coche diante do portal, xente que quere 
sacar o coche do garaxe e ten un coche aparcado diante do vao, ambulancias que queren saír  
do Raso e coches aparcados a ambos lados da estrada e ao saír atopábase con outro coche e  
non se podía botar ninguén a cuneta porque había coches aparcados, isto é un constante e  
continuo  chamamento  a  policía  sobre  todo  os  días  de  praia,  isto  había  que  ordenalo  de  
algunha maneira e está ordenado dunha maneira moi xenerosa. A partir da 13:00h se pode 
aparcar de onde queiras e a partir das 19:00h da tarde tamén e ademais todo o centro de Ares  
nas rúas onde non hai bares é zoa verde, que bares hai na rúa María, O Parrocho, que bares  
hai nos Anxos, Os Nanos coincide coa Avda. de Mugardos e os outros están próximos a Porta 
do Sol é todo zona branca, a zona de bares é toda zona branca, hai zona branca ata o o Pez 
Rojo, as rúas de atrás tamén e entorno ao froiz tamén, a Concepción Arenal é branca, a Avda 
de Mugardos é branca, a Avda. Paz, Praza da Igrexa o aparcadoiro de Cortiñas Gil é zoa branca,  
realmente creedes que o que ven a comer a Ares aparca na Rúa María, nos Anxos ou na Real  
entón efectivamente, este domingo no aparcadoiro de entrada había sesenta coches, porque 
hai sesenta si entran catrocentos, entran catrocentos porque hai sesenta porque a xente quere  
levar  o  coche ata  a  porta  do  sitio  e  iso  é  unha cuestión educacional,  eu fun a  Madrid  o  
domingo a unha entrevista co Ministerio de Defensa, eu entrei como sempre e de repente  
dime o tonton zoa de restrición medio ambiental asegúrese de ter os permisos preceptivos 
para poder circular, o tonton levoume ao destino, circulei por Madrid sen permiso, e a xente 
deixa de ir  Madrid por iso,  eu creo que non, a xente non deixou de ir a Ares,  este fin de 
semana estaba cheo, o aparcadoiro do porto estaba cheo, no aparcamento da entrada houbo 
sesenta coches, que podía haber máis, o aparcadoiro do Mazote tamén estaba atope, non  
entraba máis, a Avda. de Mugardos, aparcadoiro de correos, a Avda. Paz e a subida a escola a 
tope e o peirao incumprindo todas as normativas era imposible estar a metro e medio de 
separación entre persoas,  Ares estaba a tope sábado e domingo é dicir,  que cando ha ibo  
tempo a  xente  ben e  cumpre.  Chanteiro,  hai  unha zoa  para  residentes  e  outra  para  non  
residentes, a zoa para residentes e tamén para non residentes, sacaron os tíckets e había cinco  
de Ares que aparcaron na zoa de non residentes, chegaron a zoa de residentes non había sitio  
e  aparcaron  na  de  non  residentes,  foi  un  día  non  pasou  nada,  chamaron  a  policía  e  lles  
habilitaron aparcamento, foron cinco dun sistema de cento e pico prazas fallaron cinco, a 
veces as cousas fallan, eu creo que o sistema de aparcamento dentro do que cabe estase a  
perfeccionar e a xente xa se deu conta de que pode vir a Ares e aparcar en zoas brancas sen 
problema porque hai moitas, pero ti non podes aparcar impedindo que saia a maquinaria do 
concello, que saia o veciño do portal do seu vao, encima da beirarrúa impedindo que saia unha  
persoa con mobilidade reducida, esas cousas non se poden facer en ningún sitio e chegar a un 
sitio e que non haxa aparcamento non te da dereito a deixalo que calquera lado, ou e que  
cando vamos a Santiago, Coruña deixamos o coche onde nos da a gana, pois aquí tampouco,  
aquí non atopar aparcamento non significa ir a praia a Chanteiro de deixar o coche el calquera 
lado pois non, cando os aforos están completos tes que aparcar máis lonxe, aquí e en toda 
España, o aparcamento cheo non legitimiza a aparcar mal, tes que dar volta e irte e aparcar  
mais lonxe e queren meter os coches na mesma praia e non pode ser e en consecuencia, imos  
a defender a ordenanza porque é algo que os veciños/as demandan, de feito nas redes sociais  
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os veciños/as solicitan máis zoas verdes, quen as critican son xente de fora a gran maioría e  
quen as defenden son de Ares a gran maioría, a quen nos debemos, aos cidadáns en xeral pero 
posto nunha balanza debémonos aos veciños/as de Ares e sen esquecernos dos de foral les 
deixamos máis da metade dos aparcamentos libres  e estamos buscando solucións, comprar  
terreos para facer aparcadoiros e por suposto brancos para ordenar o espazo.

Sometida  a  votación  a  “Desestimacións  das  alegacións  a  Ordenanza  de 
Estacionamento” o concello Pleno por 7 votos a favor (6 PSdG-PSOE, 1 NAL), 3 en contra (3 PP) 
e 2 abstencións (2BNG) acorda prestar a súa aprobación.

Punto núm. 7.- Resolución alegacións Regulamento Interno de Concesión de Distincións.

Dáse  conta  da  reclamación  e  alegación  a  “Aprobación  inicial  do  regulamento  interno  de 
concesión de distincións” presentada  polo grupo BNG de data 31 de maio de 2021 que a  
continuación se transcribe;

Reclamación e alegacións contra a “APROBACIÓN INICIAL DO REGULAMENTO INTERNO DE 
CONCESIÓN DE DISTINCIÓNS”

O GM do Bloque Nacionalista Galego no Concello de Ares, ao abeiro da lexislación 
vixente e como mellor proceda,

Expón que:

O  BOP   de 3   de   Maio, anuncia   a   “INFORMACIÓN   PÚBLICA   DA   APROBACIÓN   INICIAL  
DOREGULAMENTO  INTERNO  DE  CONCESIÓN  DE  DISTINCIÓNS”,  sobre  a  aprobación  con 
carácter inicial na sesión plenaria ordinaria do día 26 de abril de 2021.

De conformidade co artigo 49 da Lei 7/1985, do 2 de abril, Reguladora das Bases do 
Réxime Local, exponse a información pública e audiencia ós interesados polo prazo de 
trinta  días  dende  o  seguínte á presente publicación para a presentación de 
reclamacións e suxerencias.

Por todo isto,  o GM do BNG no Concello  de Ares presenta a seguinte reclamación e 
suxerencias:

1. A Lei 4/2007, do 20 de abril, de coordinación de policías locais, establece no seu  
artigo  74  que  os  membros  dos  corpos  de  policía  local  de  Galicia  poden  ser 
distinguidos  ou  recompensados  de  acordo  co  que  se  determine 
regulamentariamente. Consonte con esta previsión, o Decreto 243/2008, do 16 de 
outubro, que desenvolve regulamentariamente a citada lei, establece no capítulo 
III do seu título IV as modalidades e outros aspectos relacionados coas distincións 
e recompensas,   deixando  unicamente  a   súa   descrición  para  un posterior  
desenvolvemento mediante orde da consellería competente, segundo establece 
no artigo 95.

2. No citado Decreto 243/2008 de 16 de outubro explicita que:
CAPÍTULO III DISTINCIÓNS E RECOMPENSAS SECCIÓN PRIMEIRA DISPOSICIÓNS XERAIS
Artigo 89º.-Creación e modalidades.
Coa finalidade de premiar e distinguir publicamente os policías locais de Galicia  
e os/as vixilantes municipais dos concellos sen corpo de policía local, por feitos 
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excepcionais ou de particular relevancia, que non formen parte das funcións e  
cometidos normais dos seus postos de traballo, así como a aquelas persoas ou 
entidades públicas e privadas que  destaquen  pola  súa  conduta  a  prol  das 
policías locais e das súas competencias, créanse as seguintes modalidades de 
distincións e recompensas da Xunta de Galicia:
a) Placa colectiva ao mérito da policía local. 
b) Placa individual ao mérito da policía local.
c) Medalla ao mérito da policía local.
d) Distintivo de permanencia.
e) Felicitacións públicas

3. Na ORDE do 4 de novembro de 2009 pola que se desenvolve o artigo 95 do 
Decreto 243/2008, do 16 de outubro, sobre a descrición das distincións dos 
policías locais de Galicia.

DISPOÑO:
Artigo único.

1. Apróbanse  as  descricións  técnicas  /ou  diplomas  certrificados  documentais  que  as 
acreditan colectiva ou individualmetne, das seguintes distinctions:
a) Placa colectiva aomérito da policia local.
b) Placa individual ao mérito da policía local.
c) Medalla ao mérito da policia local.
d) Distintivo de permanencia.
e) Felicitacións públicas.

2. Estas descricións figuran como anexos a esta orde, relacionados da seguine forma:

Anexo I. Placa colectiva ao mérito da policía local, medalla, pasador, insignia de 
lapela e diploma correspondente.

Anexo II. Placa individual ao mérito da policía local, medalla, pasador, insignia de 
lapela e diploma correspondente.

Anexo III. Medalla ao mérito da policía local, pasador, insignia de lapela e diploma 
correspondente.

Anexo  IV.  Distintivo  de  permanencia,  pasador,  insignia  de  lapela  e  diploma 
correspondente.

Anexo V. Diploma que acredita a concesión de felicitacións públicas.

3. A proposta de “Regulamanto interno de concesións de distincións”   presentada o 23 

de marzo de 2021 polo Xefe da Policía Local e aprobada na sesión plenaria de 26 de 

abril de 2021, non     se     adecúa     á     cita     Orde     de     4     de     novembro     de     2009     sobre     da     cal   

cumpriría,     en     todo caso, desenvolver adecuándose á realidade e características do   

noso Concello, pois nela inclúense no seu Artigo 2.- Modalidades:

a. Medalla de la Policía Local de Ares

b. Cruz al mérito profesional de la Policía Local
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c. Cruz de servicios distinguidos

d. Cruz de constancia en el servicio

e. Cruz al sacrifício en el cumplimiento del deber

f. Felicitación personal (pública o  privada)

g. Placa

4. No  acto  plenario  de  aprobación,  o  texto  do  Regulamento  incumpría  a  Lei  de 

normalización lingüística.

5. Actualmente, a plantilla da Policía Local conta tan só con dous (2) membros, un oficial 

e un xefe de policía, incumpríndose a ratio que por lei esixe un concello que non 

chega aos 5.900 habitantes.  Non parece lóxico que se aprobe un regulamento de  

condecoracións  para  dúas  persoas,  das  cales  unha  é  quen  fai  a  proposta.  Antes 

habería que solventar a carenza de persoal no citado corpo.

A proposta non se adecúa ás características do noso concello, a proba de que está 
sobredimensionada e, polo tanto, carente de aplicación. Esta situación dáse en varios 
apartados da proposta entre os cales, Art. 16 (da proposta) Composición de Junta de 
Mandos:
...
-Un  inspector,  designado  mediante  votación  por  aquellos  miembros  de  la 
policía local que ostenten dicha categoría.

Na Lei 4/2007, do 20 de abril, de coordinación de policías locais e no seu Artigo 28.-
Creación de  categorías.  (pto.  6.)  “A  categoría  de  inspector  poderase  crear  nos 
concellos de poboación superior   a 10.000 habitantes e nos de inferior población si  
o número de membros do corpo excede de 10,  sendo obligatoria nos concellos con 
máis de 15.000 habitantes ou que conten con máis de 25 efectivos na súa plantilla  
de  persoal.”

Despréndese disto que cada concello, coa súa realidade en canto a número de 
habitantes e, polo tanto, necesidades e constitución do corpo é particular ao respecto 
da existencia ou non de determinadas  categorías  e  estas deben ir  reflexadas  nun  
regulamento como o que se pretende. Non sendo o caso do presente, nin aplicable ás 
características do noso concello, nin moito menos do corpo e situación.

Moitas das medallas que se inclúen na proposta carecen asimesmo de amparo legal 
ou normativo en correspondencia coa ORDE do 4 de novembro de 2009 pola que se 
desenvolve o artigo 95 do Decreto 243/2008, do 16 de outubro, sobre a descrición das  
distincións dos policías locais de Galicia, ao non estar incluídas no mesmo.

Na comparecencia do Xefe de Policía Local, por petición do Sr. Alcalde e en Xunta de 
voceiros, para clarificar cuestións que eran dúbida para o noso GM, éste limitouse a 
dicir que era o mesmo regulamento que tiñan en Vigo.

Mención especial merece a forma e información, por parte do propoñente, que se 
trasladou aos  grupos políticos na Xunta de Voceiros, cando foi solicitada súa 
presenza por parte do Alcalde, dirixíndose de maneira -ao noso parecer – inadecuada 
ao  órgano  ao  cal  se  dirixía,  ante  as  dúbidas  que  nos  xurdía  a  redacción  do 
regulamento,  cando  a  nosa  intención  nun  principio  non  era negar o debate e a 
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posibilidade de contar cun regulamento ao cal teñen dereito os corpos de policía local 
dos concellos.  Todo isto, a pesar de razóns políticas que poderiamos achegar sobre 
algunhas actuacións da policía local no último ano, sobre das cales temos realizado 
denuncias políticas. Situación que deixa clara a nosa actitude construtiva no caso que 
nos trae.

É  por  isto,  que  o  noso  grupo  solicitou  con  data  de  20  de  maio  de  2021,  a  
comparecencia  novamente do Xefe de Policía Local no mesmo órgano onde se 
manifestou, ou sexa; na xunta de voceiros do pasado 26 de maio. Dita comparecencia 
non  se  producíu  ao  negarse  o  Alcalde  a  acceder á nosa petición. Cuestión que 
tampouco favorece o debate nin a chegada a acordos.

A motivación da petición era saber si o Xefe de Policía Local mantiña, ou corrixía, a 
afirmación manifestada de que “o regulamento presentado (por el) é o que está en 
vigor no Concello de Vigo”, xa que polas nosas pescudas o dato non é coincidente, de 
se confirmar os nosos datos considerariamola coma unha manifestación “interesada”, 
co pretexto de darlle un precedente co cal xustificar o texto, que dito sexa de paso, 
remítenos a tempos pasados e caducos.

Aínda sendo certo o dato que nin se confirmou,  nin se corrixíu,  non presupón un 
encaixe  na realidade do  noso  concello,  pero de confimarse  a  información  da  que 
agora dispoñemos, agravaría todavía máis a situación e fai imposible un esforzo por 
parte do noso grupo municipal  para chegar a un acordo de regulamento de 
condecoracións e distincións da policía local en Ares.

Dáse conta do escrito presentado pola Xefe da policia local en relación a alegación 
presentada polo grupo BNG de data  25 de xuño de 2021,  que a  continuación se  
transcribe;

Asunto: RESPUESTA ALEGACIONES BNG SOBRE REGLAMENTO POLICÍA

El Jefe de la Policía Local de Ares, por medio de la presente, expone:

Se ha recibido escrito de alegaciones al Reglamento Interno de Condecoraciones y distinciones 
de esta Jefatura, por parte del Grupo Municipal del BNG, por medio de la presente,  informo:

En  su  escrito  de  alegaciones,  indica  como  referencia  el  artículo  74  de  la  Ley  4/2007  de 
Coordinación de Policías Locales de Galicia, en donde nos deriva al Real Decreto 243/2008 de 
16 de octubre, por el que se desarrolla la Ley 4/2007 de 20 de abril de Coordinación de Policías 
Locales, indicando que INCUMPLE la legislación vigente.

En el Artículo 106 del citado Real Decreto 243/ 2008 , indica lo siguiente:

-DISTINCIONES DE LOS AYUNTAMIENTOS: Los reglamentos específicos de los cuerpos 
de policías locales pueden establecer un régimen de otorgamiento de distinciones 
y de recompensas a sus miembros en los supuestos y circunstancias que en ellos 
se determine.

Por todo ello, lo que se ha creado en la Policía Local de Ares, un Reglamento  ESPECÍFICO 
interno, cumple con la  legislación  de referencia a las PolicíasLocales.
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Lo que se informa a los efectos que consideren opotunos.

Ares (A Coruña) a 25/06/2021

Sometida  a  votación  a  “Desestimación  da  alegación  ao  Regulamento  Interno  de 
Concesión de Distincións” o concello Pleno por  7 votos a favor (6 PSdG-PSOE, 1 NAL), 5 en 
contra (3 PP, 2BNG) acorda prestar a súa aprobación.

Punto núm.8.- Toma de razón renuncia da Concelleira Dna. Cristina Cadena Freire.

Visto  el  escrito  de  fecha  12  de  julio  de  2021,  presentado  en  el  Registro  de  Entrada  de  
documentos el mismo día, bajo el número 2021-E-RC-2814, por la Concejala electa de esta 
Corporación,  Dnª. Cristina Cadena Freire por el Partido Político Bloque Nacionalista Galego 
(BNG), en el que manifiesta de modo claro e inequívoco su renuncia voluntaria al cargo de  
Concejala.

Vistos los art. 182 de la LOREG, aprobada por Ley Orgánica 5/1985, de 19 de junio y 9.4 del 
ROF aprobado por el Real Decreto 2568/1986, de 28 de octubre, así como la Instrucción de la 
Junta Electoral Central de 19 de julio de 1991, sobre sustituciones de cargos representativos  
locales, y atendida la observancia de las formalidades y demás requisitos del procedimiento, el 
Pleno de la Corporación toma razón de la renuncia al cargo de Concejala de esta Corporación 
Municipal  formulada por  Dnª. Cristina Cadena Freire,  perteneciente a la lista electoral del 
Partido Político  Bloque  Nacionalista  Galego  (BNG),  que  surtirá  efectos  desde  la  presente 
fecha a partir de la cual se produce la vacante del correspondiente escaño y oficiar a la Junta  
Electoral Central a efectos de que proceda a la expedición de credencial de Concejal/a Electo/a  
a favor de la persona correspondiente de la lista electoral del Bloque Nacionalista Galego.

Intervén o Sr. Alcalde sinalando que non é a primeira concelleira que abandona a corporación 
a través da renuncia, foron moitos os que renunciaron por distintas causas e non concluíron a  
lexislatura, cédoche a palabra neste pleno xa que deixas de ser concelleira unha vez remate o 
deste punto. 

O Sr- Alcalde dálle a palabra a Sra. Cadena Freire.

Intervén a Sra.  Cristina Cadena Freire manifestando a súa gratitude as bases do BNG pola  
oportunidade de estar nesta corporación durante estes seis anos, agradecida tamén ao meu 
voceiro Emilio Mesías do que admire profundamente a súa capacidade de traballo, análise,  
amor  por  Ares  e  por  riba  de todo a  súa humanidade,  grazas  concelleiros/as  e  persoal  do 
concello  por  facer  a  miña  instancia  nesta  institución  moi  agradable.  Non  chegamos  aos 
acordos que a min houbérame gustado, eu creo nunha política de consenso máis de con fronte 
o cal faime chegar a este momento de despedida.

Remata a súa intervención a Sra. Cadena Freire dando as grazas.

Intervén  o  Sr.  Alcalde  sinalando  que  non  é  moi  habitual  esta  situación,  en  nome  da 
corporación agradecemos as túas palabras, a túa instancia sempre foi moi correcta deixando  
ao  marxe  as  estridencias  propias  dun  debate  político  que  a  veces  efectivamente  por  ser 
excesivamente sentido ou levalos a veces extremadamente coloquiais puidéranos levar a algún 
momento de tensión pero en calquera caso o dito, sentímolo e damos as grazas polas túas 
palabras e pola túa cordialidade ata o final.
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O Sr. Alcalde dálle a palabra ao voceiro do BNG.

Toma a palabra o Sr. Mesías Farías manifestando a súa gratitude e o seu traballo nestes seis  
anos  de  concelleira,  unha  muller  cunha  visión  actual  das  cousas,  emprendedora,  no 
sociocultural traballadora incansable coas sociedades sobre todo a Tenencia e que ten moito 
que achegar nesta sociedade que compartimos. Aínda que o grupo municipal do BNG perde  
unha persoa totalmente capacitada e cualificada, teño seguro que a sociedade aresá, a xente 
de Caamouco poderemos aproveitar as súas dotes de traballo, organización e resolución. 

Persoalmente deséxote moita sorte na vida e agradezo o teu acompañamento, confianza e  
amizade na política e no persoal durante estes seis anos, sorte tamén sobre todo no ámbito  
persoal en todos e cada un dos proxectos que non teño dubida que vas a emprender e que 
serán de éxito para ti sen dúbida e do aproveitamento para a veciñanza, obrigado, moitas gras  
Cris.

Remata o Sr. Mesías Farías a súa intervención.

Intervén o Sr.  Alcalde manifestando a cordialidade coa que deixas a corporación coas túas  
palabras,  eu  creo  que  é  a  primeira  vez  dende  que  estamos  aquí  que  se  produce,  outros  
decidiron irse dicindo o que nos divide, o que rompe e aquí falaches do que nos une porque o  
que nos separa efectivamente é unha militancia, unhas crenzas e un proxecto en onde hai  
espazos comúns pero tamén hai diferenzas, en todo caso Cristina o digo de corazón, a túa  
cordialidade, a educación que efectivamente é manifesta e o teu comportamento ao largo 
destes anos efectivamente digna dunha gran representante do Concello de Ares, se en algún 
momento notastes tensión nunca foi no plan persoal e en consecuencia eu tamén pido perdón 
si en algún momento sentícheste agredida por min.

Remata o Sr. Alcalde a súa intervención pedindo a corporación un aplauso para despedir a 
concelleira.

Sendo a 13:37h Sra. Cristina Cadena Freire abandona o pleno.

Punto núm.9.- Dar conta das resolución adoptadas pola alcaldía.

De conformidade co previsto no artigo 42 do R.D. 2568/1986, do 28 de novembro a 
Alcaldía-Presidencia  procede  a  dar  conta  das  Resolucións  adoptadas pola  mesma dende  a 
celebración  da  ´´última sesión plenaria  ordinaria  ós  efectos,  de  control  e  fiscalización dos  
órganos previstos no artigo 22.2 a) da Lei 7/1985 de 2 de abril.

Punto núm.10.- Mocións-Propostas

O Sr. Alcalde pregunta si hai algunha moción.

Non hai

O Sr. Alcalde pregunta si hai algunha moción pola vía de urxencia.

Hai unha moción polo vía de urxencia, “contra a política de recortes en materia de  
atención sanitaria”.
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Intervén  o  Sr.  Alcalde  sinalando  que  esta  moción  é  para  a  incorporación  do 
medico de desprazados.

O Sr. Alcalde somete a votación a urxencia da moción propoñendo que se vote a  
favor.

Sometida a votación a urxencia da moción, o concello Pleno por unanimidade, 11 votos 
a favor (6 PSdG-PSOE, 1 NAL, 3 PP, 1BNG) acorda prestar a súa aprobación

Dáse conta da moción presentada polo grupo BNG contra a política de recortes en materia de  
atención sanitaria de data 22 de xullo de 2021, do seguinte teor literal:

Moción polo vía de urxencia contra a política de recortes en materia de atención 
sanitaria

O GM do Bloque Nacionalista Galega no Concello de Ares, ao abeiro da lexislación 
vixente e como mellar proceda, presenta a seguinte petición sobre a asistencia  
sanitaria

Exposición de motivos:

Desde o momento da posta en marcha das novas instalacións do Centro de Saúde  
de Ares, a nosa organización estivo a demandar o reforzo de persoal e medios, co  
obxecto de reforzar e ampliar a atención sanitaria acorde cos tempos que estamos 
a vivir. Nesta liña, o pleno da corporación de Ares prestaba aprobación no pasado 
mes de Outubro a unha moción do BNG que, literalmente, recollía:

"Realizar  de  inmediato  todas  as  accións  precisas  para  activar  a  atención 
presencial en Atención Primaria", "Aumentar nos centros de saúde o número de 
profesionais que sexa preciso para permitir máis tempo e calidade da atención 
asistencial" ou "rematar coas listas de espera neste nivel  asistencial"

Lonxe de implementarse estas medidas, desde o goberno da Xunta continúase coa 
política  de  recortes  -nomedadamente,  no  capítulo  de  persoal-  que  inciden  na 
atención sanitaria ao conxunto da poboación. Un exemplo témolo no feíto de que 
a Xunta renuncie novarnente á dotación -como se fixo durante moitos anos- do  
médico/médica  de  desprazados  para  o  verán;  tendo  en  conta  que  hai  un 
incremento exponencial da poboación.

E, por se fose pouco, o sistema presencial de gardas de urxencias que se facía os  
sábados no C. de Saúde tamén quedou suprimido, non quedando máis alterntivas 
que o traslado a Fene ou, no caso da pediatría, ao F.Maristany, en Ferrol.
Desde  o  BNG  somos  consmilicientes  que  estamos  a  vivir  unha  situación 
excepcional, por mor da pandemia, mais non irnos consentir que baixo a excusa 
de  atender  esta   realidade,  se   produza  un  recorte  nas  prestacións  sanitarias 
básicas ás que ternos dereito o conxunto da veciñanza.

Por todo isto, propoñemos a adopción do seguinte acordo:
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1.- Que o Concello de .Ares se dirixa á Xunta de Galiza para demandar a dotación 
-como  se  fixo durante  moitos  anos-  do  facultativo/a  de  desprazados  para  o 
verán; tendo en conta que hai un incremento exponencial da poboación.

En Ares, a 22 de Xullo de 2021.

Asdo.: Emilio Mesías Farías

(Concelleiro Portavoz do GM do BNG no Concello de Ares)

Sometida  a  votación  a  “Moción polo  vía  de  urxencia  contra  a  política  de 
recortes en materia de atención sanitaria” o concello Pleno por 8 votos a favor (6 PSdG-
PSOE, 1 NAL, 1 BNG) 3 abstencións (3PP) acorda prestar a súa aprobación.

Punto núm.11.- Rogos e Preguntas

O Sr. Alcalde dálle a palabra ao voceiro do BNG.

Intervén o Sr. Mesías Farías facendo referencia a organización do trafico nas rúas do centro de  
Ares, sabendo que hai obras e que traen as súas consecuencias creemos que habería que estar 
un pouco vixiantes porque creemos que hai sitios nos que hai sinais de prohibido que non 
foron tapadas, cambiouse o sentido da circulación e estase a crear un pouco de caos. Non sei si  
no tramo da farmacia a igrexa está listo, pero aínda hoxe había coches noutro sentido, polo  
tanto que se este atento un pouco a iso.

Outro rogo é que este mes vai a haber unha actividade sobre visitas a fontes e lavadoiros en  
Cervás que organiza os “Amigos de Santa Catalina”, o que pedíamos era que se faga unha  
limpeza e adecentamento para que este en condiciones de visitar cando sexa.

Remata o Sr. Mesías Farías dando as grazas.

O Sr. Alcalde dálle a palabra ao voceiro do PP.

Toma a palabra o Sr. José Manuel Cendán Fernández sinalando que en Estacas había unha sinal  
só para residentes, cambiouse a sinalización e desapareceu a sinal.

Responde o Sr. Alcalde dicindo que o ano pasado había restricións, só para residentes pola  
pandemia, a razón da pandemia xa non existe e agora pode pasar todo o mundo, xa non hai 
razón para restrinxir pero, loxicamente restrinximos a zoa de aparcamento, temos un mozo 
que se lla Domingo que lle aparcan na cebada, xiraban onde tiña a plantación e aí puxemos 
unha sinal de prohibido aparcar entón, pode pasar todo o mundo pero xa non poden meter os  
coches ata as escaleiras das Mirandas, xa non poden meter os coches por diante de Centeas 
porque ao intentar homologar  esa zoa como ruta de sendeirismo non a homologan si  hai  
tráfico rodado, as rutas de sendeirismo son peonís, como as rutas de sendeirismo pasan por 
Centeas e polas Mirandas non pode haber coches aparcados nin de residentes, nin de non  
residentes  agora  ben,  a  restrición  foi  o  ano  pasado  por  razóns  da  pandemia,  por  iso  se  
restrinxiu a residentes e este ano quitáronse as sinais porque non hai aforo nas praias, hai que  
ter  unha situación controlada por iso  abrimos aparcadoiros  brancos que antes  eran azuis, 
tratábase de restrinxir o acceso para que fora menos xente e eliminar aforo por iso se puxo  
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tanto azul e tantas prohibicións a non residentes, este ano xa non se trata diso, trátase de que  
os  que  veñan  o  fagan  de  xeito  ordenado polo  tanto,  ampliamos  as  zoas  brancas  pero  si  
prohibimos meter coches ata As Mirandas e Centeás porque entraban nos sementados da  
xente,  a  xente  no  tiña  aparcadoiro  e  metía  o  coche  no  sementado  de  centeo,  Domingo 
plantaba e tiña coches alí  aparcado e non se pode multar  nun terreo privado polo tanto,  
paréceme razoable a prohibición de aparcar.

Intervén novamente o Sr. José Manuel Cendán Fernández sinalando que na pista de Cervás 
están borradas as liñas, si sería posible pintalas.

Responde a Sra. Candal Montero sinalando que xa está programado, pero a pintura utilizada 
non é pintura normal senón que é antideslizante e non a teñen en stock de todas formas,  
antes de facer o pintado imos a arranxar unhas fendas que son bastante amplas polo tanto,  
antes diso imos  a arranxar o problema das fendas.

Continúa  o  Sr.  José  Manuel  Cendán  Fernández  facendo  referencia  as  resolucións  326/21,  
327/21 que son uns contenciosos administrativos, de que se tratan.

Responde o Sr.  Alcalde dicindo que a 326/21 “Nulidade de Autorización Administrativa” é 
sobre a nulidade da concesión dunha terraza, a que está na Praza D. Cirilo. 

Intervén o Sr. José Manuel Cendán Fernández preguntando pola resolución 327/21.

Responde o Sr. Alcalde dicindo que é unha reclamación de responsabilidade patrimonial, unha 
señora que caeu e pedía cincuenta e pico mil euros, o seguro contratou un detective privado e  
a viron facendo vida normal, con bolsas da compra e demais, nós non contratamos a ninguén,  
nós lle dimos parte ao seguro e o seguro investiga si é certo ou non.

Toma a palabra novamente o Sr. José Manuel Cendán Fernández sinalando que hai unha señal  
preto da miña casa, nun poste que rompeu o alambre de arriba e está colgando.

Intervén o Sr. Alcalde preguntando si é na entrada de Pedros.

Responde o Sr. José Manuel Cendán Fernández dicindo que é unha vez pasada a miña casa, é 
unha sinal de prohibido aparcar.

En  canto  as  terrazas,  a  concelleira  mandounos  a  todos  os  hostaleiros  unha  circular  para  
solicitar a gratuicidad da terraza, para elo hai que achegar xustificante conforme se está ao 
corrente de pago dos impostos e a pregunta é, si os que non están ao corrente de pago no 
concello se lle vai a sacar a terraza.

Responde o Sr. Alcalde dicindo que non se lle saca a terraza, simplemente ten que pagala, non  
pode solicitar a gratuidad. O tema é o seguinte, o ano pasado aprobamos que para recibir a  
subvención ten que estar ao día de pago igual que coas subvencións da xunta ou a do concello 
ten que cumprir eses requisitos.

Intervén  o  Sr.  José  Manuel  Cendán Fernández  dicindo que  están  a  incumprir  co  pago de  
impostos municipais, si aos que estamos ao día nos facedes xustificar estar a corrente de pago 
de todos os impostos sexan municipais ou non senón se toman medidas é mellor deixalo como  
esta, si este ano é gratis, pois gratis para todo o mundo porque si os que estamos a corrente 
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de pago temos que molestarnos en solicitar a documentación para o expediente e os que non  
están non se toman medidas pois mellor que sexa gratis para todos.

A pregunta é que medidas vanse a tomar coa xente que non está ao corrente de pago.

Responde o Sr. Alcalde dicindo que ningunha, máis que reclamarlle a débeda.

Intervén novamente o Sr. José Manuel Cendán Fernández manifestando que non o están a 
entender,  a  terraza  a poden pagar  pero ao mellor  hai  faltas  de pagamento en auga,  lixo,  
seguridade social etc…

Responde  o  Sr.  Alcalde  sinalando  que  poden  pedir  fraccionamento  de  pago,  facilidades 
váiselles a dar, pero no medio sempre vai a haber alguén que se aproveite, ti pagas todo e non  
pagas a terraza e aquel que sabes que non paga nada tampouco a paga, iso pasounos en 
Redes,  xente  que  paga  a  terraza  relixiosamente  e  xente  que  non,  ata  que  ao  final  se  lle  
desmonta a terraza e viñeron a pagar.

Toma a palabra o Sr. José Manuel Cendán Fernández dicindo que era o trataba de explicar,  
haberá que tomar algunha medida para paguen 

En canto o drone que se vai a mercar, quen vai a facer o curso.

Responde o Sr. Alcalde dicindo que o Xefe da Policía Local e o Coordinador de Protección Civil,  
o tema é que cando desapareceu Manuel perdimos unha noite por non poder recorrer a costa 
porque baixar polos camiños era moi perigoso aínda que Carlos baixou cunha lanterna, as once 
tivemos que suspender a búsqueda porque non había forma de seguir baixando a costa, ao día  
seguinte non o atopamos e ao seguinte apareceu falecido, non sabemos cando faleceu, pero 
temos a dubida de si o día que desapareceu tiveramos un drone que voara toda a costa ao  
mellor  poderíamos  salvalo,  non podemos descargar  a  búsqueda  de nada só en persoas  é  
imposible que protección civil e a policía local recorran toda a costa dende Redes ata o Castelo  
de San Martín é imposible, todas as desaparicións terminaron no literal, van tres falecidos na  
zoa do literal  é dicir,  todos os que teñen eses pensamentos acaban na zoa do litoral e xa  
levamos tres casos, e nos casos atopámolos falecidos, e as primeiras horas son determinantes,  
se  non  o  atopas  nas  primeiras  24h  esquécete,  necesitamos  ese  drone  e  efectivamente  o 
Coordinador de Protección Civil e o Xefe da Policía Local van a facer o curso e isto nos podería  
axudar a ese programa que sería o salvamento en persoa ou a búsqueda de persoas.

En  segundo  lugar,  estamos  a  asinar  un  convenio  con  SEOVILIFE  que  vai  a  implicar  a  
catalogación de todos os niños de especies protexidas que hai en Ares, ou subimos aos tellados 
con escaleira ou mercamos un drone para identificar os niños de especies protexidas, temos 
que ter un drone para catalogar as zoas e para cumprir os requisitos que nos esixe SEOVILIFE e 
poder así, conseguir o distintivo que realmente nos identifica como amigos dos animais, temos 
unha magnifica colonia felina, unha magnifica porreira Mougá que funciona moi ben, e agora  
temos que dar o paso a protexer as aves urbanas que o pasan mal en verán.

Intervén Sr. José Manuel Cendán Fernández sinalando que temos un problema coas gaivotas 
que empezan a aniñar nos tellados.

Continúa o Sr. Alcalde sinalando que efectivamente ese é outro problema, polo tanto o drone 
tamén se necesita para ese programa, para controlar  os niños de aves,  e  o problema das  
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gaivotas  é  que  xa  se  desprazan  a  onde  hai  comida  xa  están  facendo  niños  preto  dos  
contenedores do lixo. E por outro lado as infraccións urbanísticas, cando un veciño nos di que  
hai algo nalgún sitio o que se ve nos vuelos é de datas anteriores, hai infraccións que co drone 
obsérvanse  perfectamente  as  infraccións  urbanísticas  e  a  policía  a  veces  para  facer  eses 
informes necesita un drone para facer a inspección urbanística dun xeito adecuado. Logo está  
o plan de usos, o drone sería unha boa ferramenta para identificar camiños, imos a facer un 
plan de uso en Montefaro e necesitamos voar  Montefaro porque hai  sitios  onde non nos  
podemos meter, hai que identificar as especies protexidas, non se poden tocar os carballos,  
robles nin castaños e se menten a cortar eucaliptos e cortan o que faga falta, temos que facer 
o plan de usos de Montefaro, e as necesidades do drone son tan evidentes que decidimos 
compralo.

Toma a palabra o Sr. José Manuel Cendán Fernández manifestando que quere facer un rogo 
con respecto a moción, “Feijoo pide ao Ministerio unha convocatoria extraordinaria do MIR 
para atención primaria” o problema é que non hai médicos.

Responde o Sr. Alcalde dicindo que non hai médicos porque tampouco se lles paga, como vai a  
vir aquí un médico para desprazados por quince días, ninguén deixa o seu traballo para vir  
aquí, teñen que ofrecer unha carreira médica, residencial, regulada e non cando hai pandemia  
meto médicos e logo os despido como fixo Madrid,  porque agora resulta que en Madrid non 
hai médicos en atención primaria, normal despediunos a todos canda acabou a pandemia.

E non tendo máis asuntos para tratar e sendo as dous horas e once minutos do día ó comezo 

sinalado polo Sr. Alcalde-Presidente, levántase a sesión de todo o cal eu como Secretario dou 

fe.

Documento asinado dixitalmente polo Alcalde-Presidente

Documento asinado dixitalmente polo Secretario-Interventor
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